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EL 24 DE MAIG 
ELS MONOVERS 
TORNEM A TENIR 
UNA CITA AMB 
LES URNES

ELS PARCS DE 
MONÒVER I 
PEDANIES JA HAN 
ESTRENAT EL SEU 
NOU ASPECTE

CONDUCTORS 
I VIANANTS 
S'ACOSTUMEN 
ALS CANVIS DE 
SENYALITZACIÓ
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EDUCACIÓ

GALA ESPORT
Divendres, 8 de maig. 18h.
Pavelló Poliesportiu
Gala de l'Esport 2015 amb la 
participació de diferents grups com Las 
Alcalinas i amb Fernando Romay com a 
convidat estrela.

ELECCIÓ
Dissabte, 9 de maig. 20h.
Teatre Principal
Elecció de les Reines Major i Infantil de 
les Festes de Santa Bàrbera. Després 
de conèixer el nom de les Reines de les 
Festes Majors toca saber ara qui seran 
les representants de la festa al barri de 
Santa Bàrbera.

CONCERT
Diumenge, 10 de maig. 19h.
Església del Convent
Concert de Brahms 
Quintet organitzat per 
Xinosa a benefici de la 
consolidació del Convent.

PRESENTACIÓ
Divendres, 15 de maig. 20:30h.
Kursaal Fleta
Presentació del llibre Mi funeral, 
d'Eduardo Boix, a càrrec de Natxo 
Vidal i de Federico Bunyolo, diputat 
nacional.

CONTA CONTES
Dimecres, 20 de maig. 18h.
Biblioteca infantil.
Sessió de conta contes organitzada des de 
la Biblioteca dins de l'Hora del Conte.

ELECCIONS
Diumenge, 24 d'abril. 
Col·legis electorals.
El diumenge 24 a partir de les nou del 
matí els col·legis electorals de Monòver i 
pedanies obriran les portes per tal que els 
votants puguen exercir el seu dret.

EXPOSICIÓ
Divendres, 29 de maig. 20h.
Kursaal Fleta.
Exposició del taller de pintura i 
manualitats del centre Freire.

TEATRE
Dissabte, 30 de maig. 20:30h.
Teatre Principal
Representació de l'obra Las cuñadas, a 
càrrec de Taules Teatre. Una comèdia 
sense complexos que de segur farà 
passar una estona d'allò més divertida 
al públic assistent.

ACTES CAMPANYA ELECTORAL
Divendres, 8 de maig. 20h.
Casa de Cultura
Presentació llista Veïns de Monòver.
Dilluns, 18 de maig. 20h.
Casa de Cultura.
Míting campanya del PP. 
Dimecres, 20 de maig. 20h.
Casa de Cultura.
Míting campanya del PSOE.
Dijous, 21 de maig. 20h.
Casa de Cultura.
Míting campanya del Bloc Progressista.
Divendres, 22 de maig. 20h.
Casa de Cultura.
Míting campanya del Veïns de Monòver. 

AGENDA TELÈFONS D’URGÈNCIA
Coordinació d’Emergències
112
Policia Local 
606 34 07 40 / 96 547 10 80
Guàrdia Civil
96 547 01 03
Creu Roja
96 547 05 27

Hospital General d’Elda
96 698 90 01
Centre de Salut 
Cites: 96 695 75 50
Urgències: 96 695 75 55
Parc Comarcal Bombers
96 538 50 80

TELÈFONS 
Ajuntament 
96 696 03 11
Arxiu Municipal-Biblioteca
96 696 01 79
Asociación de Amas de Casa
96 547 28 89
Asociación contra el Cáncer
96 547 27 22 / 96 547 05 88
Assoc. de Minusvàlids COM TU
96 547 13 58
Associació Nit i Dia
67 869 89 24
Aguas Monóvar 
96 386 06 00
Camp de Futbol
96 696 08 90
Casa Cultura
96 547 09 14
Casa Museu Azorín
96 547 07 15
Cementeri
96 696 07 53
Centre Esportiu Monòver
96 547 12 17
CFPA Freire
96 547 09 14
Centre Ocupacional El Molinet
96 547 28 17
Correus
96 547 13 91
Climateri
661417811

Jutjat de Pau
96 547 01 07
Llar del Pensionista
678 685 138 / 687 40 27 18
Mercat Municipal
96 696 08 72
Museu d’Arts i Oficis
96 547 02 70
Notaria
96 547 01 98
Pavelló Municipal
96 696 01 98
Punt Jove
96 547 32 31
Ràdio Monòver
96 547 27 59 / 96 696 08 65
Registre de la Propietat
96 547 02 81
SERVEF. 
Maria Guerrero, 30. Elda
96 695 77 00
Sociedad Cultural 
Casino de Monòver
96 547 00 90
Serveis Socials
96 547 2676
Servei de Taxi
695 662 066
Teatre Principal
96 696 01 79
Telèfon del Consumidor
012

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
Gómez Maestre· Carlos Tortosa,4  
Dies  8,12, 16, 20, 24, 28
Rafael Peris · Major, 166 
Dies  9, 13, 17, 21, 25, 29

MAIG
Rosario Badenes · Luis Vidal,12 
Dies  10, 14,18, 22,  26, 30
 Nuria Canales · Luis Martí, 7
Dies  11, 15, 19, 23, 27, 31

HORARI D’AUTOBUSOS
Monòver - Elda
De dilluns a dissabte: de 7:30 a 
20:30 h.
Diumenges i Festius: d'11:30 a 
13:30 h. i de 16:30 a 20:30 h.
Monòver - Alacant
Laborals: 7:50, 9:00 i 15:30 h.
Dissabtes: 9:15, 11:15, 15:15, 
i 19:15 h.

Elda - Monòver
De dilluns a dissabte: de 7 a 20h.
Diumenges i Festius: d'11:00 a 
13:00h. i de 16:00 a 20:00h.
Alacant - Monòver
Laborals: 8:00, 14:15, 17:15, i 
20:45 h.
Dissabtes: 10:15,13:15, 15:15, 
i 20:15 h.
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Dilluns a divendres: 

de 8h a 18h

Dissabtes: 

Matins: de 9h a 13h

Vesprades: 

de 16h a 18h

Diumenges i festius: 

de 9h a 14h

CEMENTERI

Des de la Regidoria d'Educació es recorda que 
del 8 al 14 de maig estarà obert el termini 
d'admissió d'alumnes als centres educatius, 
per on hauran de passar els pares/mares per 
tal de presentar les sol·licituds d'admissió dels 
seus fills per al pròxim curs escolar 2015/16.
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Editorial
Tancarem maig de la mateixa manera que l'hem començat, amb eleccions per enmig, les 

primeres menys polèmiques que les segones però sempre, com toca, amb algun que altre 
comentari sobre la decisió final. Ja coneixem el nom de les noves representants de les Festes 
però, a hores d'ara, estem a l'espera de saber qui serà l'encarregat o encarregada d'acompanyar-
la el dia de la coronació com a màxima autoritat de Monòver. Arranca la campanya electoral 
i amb ella les promeses i projectes per als pròxims quatre anys, tot sense deixar de costat les 
recriminacions constants i altres aspectes poc beneficiosos per a la salut de la vida  política. 
Comença el compte enrere per a captar la confiança dels votants, el compte enrere per escoltar 
quina és l'opció per la qual es decanten els ciutadans. Als grups polítics amb representació 
actualment a l'Ajuntament s'han afegit altres formacions que tracten d'afiançar-se també  al 
saló de plens, la qual cosa fa que el ventall de possibilitats siga molt més ample i complica una 
mica més les quinieles a peu de carrer sobre el resultat final. La resposta arribarà el diumenge 
24, data a partir de la qual, això sí, tot estarà clar única i exclusivament d'aconseguir-se majoria 
absoluta. En cas contrari, caldrà donar temps per tal que es forgen els possibles pactes entre 
formacions per posar-li cara al futur Alcalde o Alcaldessa del nostre municipi.

On no cal esperar més per saber el resultat final és en els nostres parcs que, des de fa uns dies, 
han obert de nou al públic per a goig especialment dels més menuts, que gaudeixen ja d'espais 
totalment renovats que han complit amb nota les seues expectatives. Només resta esperar 
que l'aspecte actual puga durar molt de temps i que grans i menuts siguem conscients de la 
necessitat de contribuir entre tots perquè els parcs lluïsquen d'allò més bé. 

També hem de ser conscients, especialment els conductors, dels canvis experimentats en la 
població en l'ordenació del trànsit en tant que en les últimes setmanes alguns carrers han can-
viat la direcció tradicional, la qual cosa pot donar lloc a confusions i situacions no desitjades. 

Atenció als canvis i atenció també als terminis en el cas dels pares i mares amb xiquets amb 
edat d'escolarització, ja que del 8 al 14 de maig hauran de sol·licitar plaça als centres elegits 
com a primera opció. És moment d'elegir a tots els nivells però, com dèiem, l'atenció màxima 
està centrada en l'elecció que es portarà a terme el pròxim 24 de maig, dia en què les urnes 
tornaran a ser element imprescindible als col·legis electorals distribuïts al llarg de Monòver i 
pedanies, per on hauran de passar els ciutadans amb dret a vot per a fer escoltar la seua opinió. 
La maquinària ja està en marxa i els ciutadans són els que tenen ara la responsabilitat d'elegir 
els qui marcaran el ritme de Monòver al llarg dels pròxims quatre anys.

Si el mes passat estava més fàcil, 
aquest mes toca posar les coses un 
poc més complicades, encara que 
siga per compensar. La fotografia 
del mes passat corresponia a la 
plaça de la Malva, com molt bé 
ens va dir Lourdes Leal Mondéjar, 
guanyadora d'abril. El que ningú 
ha encertat era el nom del xiquet 
que apareixia a la instantània 
damunt de la font i que era Rafael 
Rico. Ara toca concentrar-se a 
consciència per a ubicar aquest 
racó on la dona estén els llençols. 
Ànim i sort. Com cada mes 
esperem les vostres respostes a 
veinat@monovar.es o a la nostra 
redacció situada en la planta 
baixa de l'ajuntament, per on 
podeu passar a comunicar-nos on 
correspon aquest racó. 
Foto: Arxiu Rafael Poveda.

Endevina el racó

La maquinària ja està en marxa, tot està a punt 
per a l'elecció dels nous membres del govern 
municipal. El compte enrere ha començat i el 
24 de maig arribarà la resposta del poble.

Foto: Hnos Quiles.

La foto de 
la portada

El pròxim número d’El Veïnat estarà al carrer el 
divendres 5 de juny. Si voleu col·laborar recordeu 
que haureu d'entregar els vostres escrits fins 
el 19 de maig. Per a qualsevol consulta podeu 
telefonar al 96 696 03 11 o contactar amb 
nosaltres en la nostra adreça electrònica veinat@
monovar.es. Gràcies.

Pròxim número
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Cambio en la señalización de calles
TRáFICO

Conductores y peatones siguen acostumbrándose al cambio de dirección experimentado en la zona centro.

Desde  hace unas semanas con-
ductores y peatones tratan 

de acostumbrarse a los cambios 
de señalización experimentados 
en determinados puntos de la 
población que han visto alterada 
la direccionalidad de sus calles. 
Los cambios se centran en la 
zona que comprende desde la 
iglesia de San Juan Bautista hasta 
el Casino. Concretamente, las 
calles afectadas por esta medida 
han sido Iglesia, Luis Martí y San 
Juan, por las que los vehículos 
circulan ahora en dirección con-
traria a la fijada anteriormente.

Desde la Policía Local indican 
que "los cambios se han efectua-
do pensando en la seguridad, con 
el único objetivo de evitar acci-
dentes y facilitar la circulación". 
Asimismo, señalan que la prio-
ridad de esta actuación era "dar 
las máximas posibilidades a los 
conductores" y que los cambios 
aplicados se adoptaron tras un 
estudio detallado que garantizara 
la viabilidad de esta medida en 

HACIENDA

Un año después de la entrada 
de Natxo Vidal a la alcaldía 

de Monòver, el grupo de gobier-
no ha hecho públicos los datos de 
la deuda total del ayuntamiento, 
como periódicamente ha ido 
mostrando a lo largo de este 
tiempo "en aras de una mayor 
transparencia en las cuentas 
municipales". Los datos hacen 
referencia al 31 de marzo, para 
hacerlos coincidir con el 1er. 
trimestre del 2015.

Según el concejal de Hacienda, 
Alejandro García, "la deuda glo-
bal ha disminuido en 1.718.464 
euros en el último año", con-
forme se observa en el cuadro 

base a peticiones efectuadas por 
los vecinos. Otra motivación 
importante a la hora de plantear 
estos cambios, según la Policía 
Local,  estaba vinculada, también, 
con la posibilidad de ofrecer una 
alternativa que alterara el tráfico 
lo mínimo posible en los días en 
que los actos festivos o culturales 
programados en la zona centro 
obligan a cerrar la circulación en 
este punto.

adjunto. Cabe destacar que "no 
sólo baja la deuda bancaria y 
con el estado, sino también la 
deuda con los acreedores". La 
explicación, según García, "es 
que el grupo de gobierno no ha 
gastado innecesariamente duran-
te este tiempo y ha dedicado la 

inmensa mayoría de los ingresos 
sobrantes a reducir la deuda 
comercial (653.834 euros menos 
que hace un año)". A la espera, 
los próximos días, de una trans-
ferencia de la Generalitat, "que 
aún mantiene una deuda con no-
sotros de cerca de 500.000 euros, 

se podría reducir bastante más la 
deuda conjunta, sobrepasando 
ampliamente dicha reducción los 
2.000.000 euros en los 13 meses 
de legislatura del gobierno PSOE-
GIMV". Por otra parte, y como se 
aprecia en el siguiente cuadro de 
intervención, "el período medio 
de pago ha disminuido hasta los 
166 días, aproximadamente la 
mitad de lo que llegó a estar hace 
un año, y con el objetivo fijado 
en el pago a 30 días que marca 
la ley, y que este gobierno prevé 
alcanzar en la próxima legisla-
tura, junto con la deuda cero a 
acreedores".

La deuda municipal baja en un año en 1.718.464 euros
EVOLUCIÓN DE LA DEUDA MUNICIPAL

FECHA BANCOS  ACREEDORES ESTADO TOTAL

11/04/2010 14.800.473 3.408.815 573.538 18.782.826

23/09/2010 14.256.391 3.320.789 548.601 18.125.781

30/12/2010 14.108.571 3.109.999 523.536 17.742.106

31/03/2011 13.798.184 2.754.981 511.197 17.064.362
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Las aparadoras protagonistas del 1 de Mayo

PARQUES

Los parques estrenan su nueva imagen

El equipo de gobierno optó por 
continuar con la dinámica, 

estrenada el año pasado, de 
hacer coincidir el 1 de Mayo con 
un homenaje a los que en 2015 
alcanzan la edad de jubilación,   
aunque en esta ocasión, además, 
el colectivo de las aparadoras 
también tuvo su protagonismo. 
El acto central tuvo lugar en el 
auditorio de la Casa de Cultura, 
donde la intervención del alcalde  
estuvo centrada en ensalzar la 
dedicación de las aparadoras, al 

tiempo que una de ellas estampó 
sus manos en un molde de arcilla 
que, se avanzó, ocuparía un lugar 
en la Casa de Cultura. El acto se 
hizo coincidir también con la 
inauguración de la muestra de 
zapatos gigantes de Inescop, que 
quedaron expuestos en diferentes 
puntos como la plaza de la Sala, la 
plaza de la Malva, el jardín de la 
iglesia y la plaza del Exconvento. 
Una  curiosa exposición al  aire 
libre que captó la atención de 
cuantos circularon por la zona. 

Nuevos juegos en el parque del Salitre.Zona habilitada para perros en el parque del Salitre.

El tiempo de espera ha finalizado y los más pequeños  ya disfrutan al máximo de la remodelación de los parques.

El pasado 28 de abril llegó la 
esperada apertura de los par-

ques de Monóvar y pedanías tras 
la reforma llevada a cabo en las 
últimas semanas a través de una 
subvención que Diputación con-
cedia al consistorio monovero al 
cien por cien. Más de doscientos 
mil euros destinados a la remode-
lación de estos espacios en los que 
se han delimitado zonas, se han 
sustituido y ampliado los juegos, 
y se han añadido sombras. Los 
principales destinatarios de los 

parques dieron buena cuenta de 
los nuevos juegos desde el primer 
minuto, disfrutando al máximo 
de las posibilidades que ofrecen 
ahora estos espacios. 

Al mismo tiempo, quedaron 
también abiertos al público los 
parques destinados especialmen-
te para las mascostas, la cuales ya 
cuentan con su zona propia tanto 
en el parque de la Alameda como 
en el Salitre.

La edil responsable del área, 
Anna López, se mostró satisfecha 

por el resultado de esta remode-
lación que, como recordó, en el 
caso del Salitre podría comple-
mentarse con una segunda fase 
de aprobarse la subvención que 
ya ha sido solicitada y que en esta 
ocasión se destinaría a la instala-
ción de un aseo, quiosco y terraza 
en este parque, servicios muy 
demandados entre los usuarios.

Durante los primeros días 
se detectaron algunos detalles 
mejorables, como la colocación 
de determinados juegos, que 

rápidamente fueron comunica-
dos desde el Ayuntamiento a los 
responsables de los trabajos con 
objeto de que se subsanaran los 
posibles errores y los más pe-
queños disfrutaran de los juegos 
con total tranquilidad. Este fue 
el caso de uno de los juegos más 
demandados por los pequeños, la 
tirolina instalada en el Salitre, ya 
que al discurrir la trayectoria de la 
misma por la zona de acceso a los 
toboganes daba lugar a posibles 
accidentes.

Aparadoras asistentes al acto con el Alcalde junto a uno de los zapatos expuestos.
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POLICÍA

La Policía Local dedicó la 
semana del 13 de abril a la 

seguridad vial. El día 15 un agen-
te de la Policía visitó el colegio 
Divina Pastora para explicarles 
a los alumnos de cinco y seis 
años aspectos diversos como por 
dónde cruzar, el uso del casco  
para circular en bicicleta, los 
semáforos y el papel de la policía 
para ayudar a los ciudadanos. 
Tras la charla, los alumnos se 
dividieron en grupos de peatones 
y conductores con bicicletas, 
patinetes y correpasillos realizan-

do un circuito en el parque de 
seguridad vial del propio centro 
para que peatones y conductores 
respetaran las normas de tráfico.

Un día después, la jornada de 
Educación Vial estuvo destinada 
a mujeres embarazadas, las cuales 
recibieron una charla informati-
va en el Centro de Salud, en la 
cual se les explicó la correcta 
colocación  del cinturón de se-
guridad así como los sistemas de 
retención infantil de los niños, 
finalizando con unos vídeos para 
concienciar a las madres.

EDUCACIÓN VIAL

La Policía Local cuenta desde 
el pasado mes de abril con 

un lector de chip para perros, 
caballos y cabras. Este nuevo ins-
trumento de trabajo permite la 
rápida identificación de aquellos 
animales que puedan encontrar 
vagando por las calles y que a 
través del chip facilitarán deter-
minar su procedencia y titular.

Aunque el lector se utilizará 
mayoritariamente para la iden-
tificación de perros, también 
permite la identificación de 
caballos y cabras, y facilita la co-
rrecta aplicación de la ordenanza 
municipal y un mayor control 
de las mascotas que deambulan 
solas por las calles.

La edil de Sanidad, Caridad 
García, ha destacado "el trabajo 
conjunto con el Consejo Munici-
pal de Bienestar Social, orientado 
a tomar medidas como ésta que  
permiten que el ciudadano se 
conciencie de lo importante que 
es mantener nuestra ciudad lim-
pia de heces y de ofrecer un trato 
digno a las mascotas". Además de 
aumentar la concienciación en 
este sentido entre la ciudadanía, 
el lector favorecerá que quienes 

tengan animales no pueden 
dejarlos deambular por las calles 
solos por el peligro que ello 
puede comportar, tanto para las 
mascotas como para el resto de la 
población, el tráfico... De hecho, 
entre otras cosas, en accidentes de 
tráfico que sean provocados por 
animales sueltos, la identificación 
mediante el chip permitirá que el 
propietario del mismo corra con 
los posibles gastos derivados del 
accidente. Como señala García, 
la Policía podrá usar el lector 
para poder detectar a los dueños 
de aquellos animales que pasean 
sueltos por la población y, así, 
no solo proceder a su detección, 
sino advertir y, llegados el caso, 
sancionar a aquellas personas que 
dejan sueltos a sus animales por 
las calles".

Desde la Policía destacan tam-
bién la importancia de disponer 
ya de esta nueva herramienta de 
trabajo que se venía solicitando 
desde hacía tiempo y que permi-
te a los agentes obtener de una 
forma inmediata la información 
solicitada, siempre que los 
animales posean el chip corres-
pondiente.

La Policía estrena lectores 
de chips para animales

La edil de Sanidad  hizo entrega del nuevo instrumento de trabajo de la Policía.

El nuevo instrumento  de trabajo de la Policía permitirá 
poder aplicar la ordenanza de forma más efectiva

Charlas informativas

El pasado 17 de abril se pro-
cedió, desde la Concejalía de 

Tráfico, a la entrega de cuatro 
chalecos externos de seguridad. 
Ésta era una vieja reivindicación 
de la Plantilla de la Policía, que 
en su día ya denunció que los 
chalecos de los que disponían 

para estos menesteres estaban 
caducados desde hacía siete años 
y que era necesaria su reposición 
al tratarse de un instrumento de 
trabajo imprescindible. Desde 
los sindicatos policiales se ha 
agradecido el esfuerzo realizado 
por el grupo de gobierno.

Reivindicación atendida

La edil de Tráfico durante la entrega del material a los agentes.
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FESTES

La imatge de les Festes 2015

L'elecció de les Reines Major 
i Infantil de les Festes de 

Setembre 2015 va portar afegits 
enguany alguns canvis respecte a 
edicions anteriors, com el fet que 
les candidates es reuniren amb el 
jurat amb antelació a l'acte per tal 
de realitzar una entrevista més 
detallada amb totes elles. Així 
mateix, en aquesta entrevista 
prèvia, les xiquetes i jóvens com-
ponents de les Corts 2015 es van 
presentar davant el jurat vestides 
de monoveres, fent coincidir 
la convocatòria amb una sessió 
fotogràfica que posteriorment 
servirà per a il·lustrar la Revista 
de Festes. Aquesta primera presa 
de contacte es va completar, pos-
teriorment, amb la conversa que 
ja el dia de l'elecció mantenien 
les candidates novament amb 
els membres del jurat, que va 
estar format en aquesta ocasió 
pels estilistes Sergio Juan i Pilar 
Riquelme, la diseñadora Eva To-
rregrosa, la Fallera d'Elda 2010 
Anabel García y la Vicepresidenta 
de la Junta Central de Falles 
d'Elda, Mª Isabel Villena Pastor, 
així com per la regidora de Festes, 
Anna López, en qualitat de pre-
sidenta. Coincidint amb aquesta 
modificació respecte a l'elecció 

Maig s'ha estrenat amb l'elecció de les Reines Major i Infantil de les pròximes festes de Setembre al Teatre Principal, 
càrrec que enguany, per decisió del jurat, recau en la jove Idoia Ríos Gisbert  i en la xiqueta  Lidia Monzó Pastor.

Una de les actuacions a l'acte d'elecció 2015. Foto: El Jardinet. L'Alcalde, Jurat, Junta Festera i presentador de l'acte amb les Corts d'Honor 2015.

Les components de les Corts d'Honor 2015.

d'anys anteriors, la regidora de 
Festes va aprofitar també per 
avançar altres canvis proposats 
per tal de "millorar el protocol", 
al temps que anunciava el 
projecte de constitució formal 
de la Comissió de Festes, que 
ha passat a anomenar-se Junta 
Festera de Monòver, en tant que 
assenyalava "aquesta mai ha estat 
constituïda formalment ni ha  
tingut uns estatuts".

ESPECTACLE 
Però, les novetats no només van 
estar associades a aquesta con-

vivència amb el jurat dies abans 
de l'acte d'elecció, sinó també en 
l'acte en sí, que va presentar un 
muntatge diferent amb sorpreses 
diverses per al públic.

El jove monover José Emilio 
Carbonell Prats va conduir un 
acte que començava amb un es-
cenari buit que, poc a poc, anava 
agafant forma coincidint amb les 
actuacions del grup de ball del 
gimnàs Corpore i de la Kustom 
Revival Band. Espetacular el mo-
ment de la segona actuació, que 
acabava amb els sillons a ocupar 
per les Reines i que baixaven des 

del  sostre. Però aquesta posada 
en escena més moderna es va 
complementar amb altres més 
tradicionals amb la música del 
pasdoble com protagonista, entre 
ells "Monòver", amb què es tanca-
va aquest acte ja amb Idoia Ríos 
Gisbert i Lidia Monzó Pastor com  
a futures Reina Major i Infantil 
de les festes de setembre 2015. 
Les seues antecessores al càrrec 
les animaven a gaudir al màxim 
d'aquesta experiència davant 
l'atenta mirada de les xiquetes 
i jóvens que les acomponyaran 
durant tot un any com a compo-
nents de les Corts d'Honor.

El que no va canviar respecte a 
anys anteriors va ser l'emoció, no 
sols de les candidates sinó també 
de les seues famílies, que seguien 
l'acte des del pati de butaques.

L'Alcalde i la regidora de Festes  
van ser els primers en donar 
l'enhorabona a les elegides, mo-
ment que la responsable de festes 
feia servir també com a comiat i 
per a donar les gràcies a tots els 
que han treballat al seu costat al 
llarg de l'últim any.

Ara, les pròximes en viure 
aquests moments seran les repre-
sentants de Santa Bàrbera aquest 
dissabte  9 de maig.
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CULTURA

L'orquestra Francisco 
Alvillar busca logotip

CONCURS

L'orquestra de Pols i Pua Fran-
cisco Alvillar de Monòver ja 

ha convocat el concurs dirigit 
a elegir el que passarà a ser 
el logotip del grup, l'element 
d'identificació d'aquesta associa-
ció musical que, per tant, serà 
reproduït en carpetes, segells, 
cartes, cartells i tot allò que tinga 
a veure amb l'orquestra.

La convocatòria està oberta 
a la participació dels majors de 
dotze anys que presenten idees 
originals i innèdites fins al 15 de 
juny, data límit per a l'entrega 
de treballs a les instal·lacions del 
Kursaal Fleta.

Els treballs s'han de presentar 
sota pseudònim a l'interior d'un 
sobre tancat, en l'exterior del 
qual figurarà "concurs logotip or-
questa de pulso y púa: Francisco 
Alvillar ". A l'interior s'inclourà 
l'obra a concurs i altre sobre tan-
cat dins del qual estaran les dades 
de l'autor.

Cada participant podrà pre-
sentar solament un treball, que 
haurà de tenir alguns elements 
obligatoris com el nom de la 

formació i del municipi. A més, 
han de presentar-se muntats a 
un soport rígid amb fons blanc 
degudament protegits i amb 
unes mesures de DIN A4.

El jurat estarà format per 
dos músics, tres membres de la 
directiva i el Director Musical 
de l'Orquestra i valoraran 
l'originalitat i creativitat del dis-
seny, la relació amb la temàtica 
i la facilitat d'identificació i de 
lectura.

La totalitat dels drets derivats 
dels treballs presentats seran 
propietat de l'orquestra sense 
prejudici de la reserva dels drets 
irrenunciables que la Llei sobre 
Propietat Intel·lectual reconeix 
als autors.

El premi que s'atorgarà al  
guanyador serà un guardó adap-
tat segons l'edat del participant. 

Per a qualsevol consulta o 
dubte que es vulga resoldre, els 
interessats poden telefonar al 
636055546 o bé enviar un mail 
a l'adreça electrònica orquesta-
franciscoalvillar@gmail.com, on 
atendran les seues consultes.

Èxit de la Primavera 
cultural de Xinosa

Continuant amb la línia 
d'activitats promogudes des 

de l'associació Xinosa, abril va 
arribar amb dues propostes inclo-
ses dins del que es va anomenar 
Primavera Cultural de Xinosa. 
La primera d'aquestes activitats 
va tenir de nou com a marc de 
fons l'església del Convent dels      
Caputxins, on va sonar la música  
altra vegada, en aquesta ocasió, 
a càrrec del grup Tunelanders. Si 
fa uns mesos l'oferta cultural de 
Xinosa estava centrada en l'òpera, 
ara va ser el torn per a la música 
barroca amb peces escoceses i ir-
landeses interpretades per aquest 
grup de joves  professionals amb 
àmplia experiència en el camp de 
la música antiga. Tot un encert que 
va ser ben valorat pel públic assis-
tent, que va poder gaudir d'aquest 
projecte musical únic, innovador 
i sense precedents. El programa 
elegit per a l'ocasió va obtenir 
el reconeixement dels presents, 
alguns dels quals es van sumar 
també a la proposta de Xinosa 
per al dia següent i que va constar 
d'una ruta per antics sistemes 
de reg tradicional de Monòver. 
La ruta va recórrer aqüeductes, 

Ruta per la Rambla del Salitre. Foto: Luis Enrique Román.

Fins al 15 de juny podran presentar-se els treballs que 
opten a convertir-se en l'element d'identificació d'aquesta 
formació musical de Monòver.

Un dels primers assaigs de l'oquestra als alts del Mercat.

Concert de  Tunelanders al Convent.

basses i mines d'aigua i durant el 
recorregut es va comptar amb les 
explicacions d'Antonio Lozano, 
Jonatan Poveda i Jose Mínguez. 
La  ruta, que va seguir la rambla 
del Salitre, va servir així per 
conèixer més detalls al voltant 
d'elements del nostre patrimoni, 
punt de mira de l'associació 
organitzadora de l'activitat que 
des de la seua creació tracta de 
fer escoltar la seua veu en defensa 
del nostre patrimoni.

Un concert de música barroca i una ruta per antics sistemes 
de reg tradicional van ser les propostes del mes d'abril.
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ELECCIONS

La campanya electoral es posa 
en marxa i, amb ella, els 

diferents partits que han pre-
sentat candidatura intensifiquen 
l'activitat per a captar l'interés 
dels seus possibles votants. Al 
llarg dels pròxims dies seran 
habituals mítings, debats i es-
pecialment promeses electorals 
d'uns i d'altres per tal de fer 
arribar els seus programes a la 
població. El treball realitzat amb 
anterioritat des dels diferents 
partits per tal de consensuar les 
millors propostes per a Monòver 
es veu reflectit amb eixos pro-
grames que ara han d'arribar a 
l'electorat per tal de valorar quina 
és l'opció més atractiva o més 
factible de portar a terme al llarg 
dels pròxims quatre anys.

Com s'apuntava des de mesos 
enrere, en aquesta ocasió, a nivell 
local, s'incrementa el número de 
partits que opten a aconseguir 
l'Alcaldia de Monòver, encara que  
finalment alguns han quedat pel 
camí i no han arribat a afegir-se a 
aquest llistat que es preveia enca-
ra més ampli. A PP, PSOE, GIMV 
i Bloc Progressista, amb represen-
tació actualment a l'Ajuntament, 
se sumen les formacions de Veïns 
i Compromís, que tracten així de 
fer-se també amb el seu espai al 
consistori.

De les candidatures presen-
tades, per primera vegada, dos 
d'elles estan encapçalades per 
una dona, en tant que Desirée 
Bellot i Carolina Albert opten a 
l'Alcaldia, respectivament, per PP 
i GIMV, formació aquesta última   
lligada en les últimes legislatures 
a la imatge d'Emilio Orgilés que 
ha optat per deixar de banda la 
política activa. Però, no sols hi ha 
novetats en els primers llocs de 

Els col·legis electorals esperen els votants el pròxim 24M.

El 24 de maig toca elegir govern per 
als pròxims quatre anys
El diumenge 24 de maig les urnes ens esperen de nou per a elegir el govern municipal i autonòmic. A Monòver, 
finalment, són sis les candidatures presentades en afegir-se Veïns i Compromís a PP,PSOE, GIMV i Bloc Progressista.

Un total de sis 
formacions 

polítiques opten 
a l'Alcaldia de 

Monòver  

les llistes de PP i GIMV respecte 
als comicis de 2011, ja que també 
PSOE presenta per primera vega-
da a Natxo Vidal com a cap de 
llista. De fet, respecte als anteriors 
comicis municipals, l'únic cap de 
llista que repeteix és José Ginés 
per part del Bloc Progressista. 
Així mateix, les forces que es pre-
senten per primera vegada han 
optat per elegir com a número u a 
Guillermo Rico en el cas de Veïns 
i a Sergi Alonso per part de Com-
promís, aquest últim conegut ja 
en l'Ajuntament on anys enrere 
exercia com a regidor. 

A banda dels canvis en els 
número u, pel que fa a la resta 

de components de les llistes 
electorals, molts són també els 
noms propis nous que s'inclouen 
en aquesta ocasió i que, per 
tant, suposaran una renovació 
important en la futura corporació 
municipal. 

El 24 de maig, una vegada 
tancats els col·legis electorals, el 
recompte de vots posarà rostre i 
color al nou govern municipal 
o  almenys donarà pistes sobre 
la seua composició, ja que el 
resultat podria abocar la decisió a 
possibles pactes sempre que cap 
formació aconseguira majoria 
absoluta, la qual cosa no resulta 
d'allò més fàcil.

Un total de 9.624 ciutadans 
podran exercir el seu dret a vot 
el dia 24 a partir de les nou del 
matí als onze col·legis electorals 
distribuïts a Monòver i pedanies, 
per elegir no sols el govern local 
sinó també l'autonòmic, encara 
que, com sol passar en aquests 
casos, la major expectació es crea 
al voltant del govern que ens toca 
més de prop.

En les municipals de 2011, el 
PP es convertia en la força més 
votada amb 2.937 vots, seguit 
molt de prop pel PSOE amb 2.839 
vots, sols 31 vots de diferència 
però que significaven la pèrdua 
d'un regidor socialista respecte a 
2007. Per al GIMV, 2011 va supo-
sar tot un èxit en doblar resultats 
i emportar-se dos regidors amb 
1.028 vots, mentre que el Bloc 
es mantenia exactament igual 
i enregistrava un total de 484 
vots. Ara, tot està per decidir, 
tots lluitaran per mantenir-se o 
per superar les dades anteriors 
però, cal tenir en compte que en 
aquesta ocasió, entren també en 
joc dos noves formacions, Veïns 
de Monòver  i Compromís, que 
a l'igual que ells, volen la seua 
parcel·la de poder i volen tenir 
opció a posar en pràctica les seues 
propostes. En només uns dies 
tindrem el resultat i la resposta a 
totes les preguntes.
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El PP  llega a las elecciones con la creación de empleo como 
punto prioritario de su programa  para los próximos años.

ELECCIONS 2015

Candidatura PP

Desirée Bellot, candidata del PP.

Desirée Bellot llega a las elecciones con ganas de convertirse en la 
primera Alcaldesa de Monóvar y lo hace rodeada por una lista 

que define como "formada, joven, con ilusión, de gente profesional de 
mucho prestigio que representan a todos los colectivos, barrios y peda-
nías, con muchas ganas de aportar su profesionalidad y conocimiento 
de las diferentes áreas en que se mueven en pro de mejorar su pueblo".  
Una lista en la que, puntualiza, "están todos preparados para afrontar 
los tiempos actuales y dispuestos a dejar un pueblo mejor".

Según Bellot, la prioridad máxima del Partido Popular en la próxima 
legislatura es la creación de empleo, por lo que incluyen en su progra-
ma proyectos como un "plan de atracción de nuevas empresas" y la 
"revalorización del turismo rural, cultural y gastronómico".

La primera medida que adoptaría, de llegar a gobernar, sería "ver la 
situación actual de las cuentas dado el déficit del último informe de 
liquidación, hacer un estudio para rebajar el IBI y la posibilidad de 
bajar otras tasas para aliviar la carga fiscal de los monoveros".

La candidata popular se muestra optimista en relación  a los resul-
tados del próximo 24M y ve factible una mayoría absoluta para su 
partido "más después de escuchar a los monoveros y cómo están de 
desencantados de este año de gobierno socialista e independiente". Un 
gobierno que califica de "radical, oscuro e inoperante" y que dice  "no 
solo no ha resuelto los problemas de los ciudadanos sino que ha creado 
otros". Desde su punto de vista, el actual gobierno "no ha escuchado 
ni a la oposición ni a los ciudadanos. Han dejado el pueblo hecho un 
desastre, según los ciudadanos, y han convertido en una constante su 
obsesión de cambiar por cambiar". 

El PP ha optado por enmarcar 
sus propuestas electorales en 

cuatro pilares básicos. El primero 
de ellos el empleo, al considerar 
la creación de empleo como 
prioritaria, "apostando por la 
potenciación de nuestros propios 
recursos" e incentivándola me-
diante un plan de atracción de 
nuevas empresas y revalorizando 
el turismo rural, cultural y gas-
tronómico. El segundo pilar pasa 
por la "atención, preocupación y 
solidaridad" con la mirada fijada 
en las personas como eje central, 
y en especial en las más vulne-
rables. Mientras que, en tercer 
y cuarto lugar, encontramos la 
cercanía con los problemas de los 
ciudadanos como preocupación 
y la economía, donde resaltan 
el término "austeridad" y donde 
proponen continuar "con el plan 
de racionalización del gasto co-
rriente, reducción de la deuda y 
recuperación económica". Cuatro 
pilares básicos y una amplia rela-
ción de propuestas entre las que 
destacan las siguientes como más 
importantes.

EMPLEO
Revisión y aprobación del PGOU, 
mejorando la calidad y la imagen 
urbana. Promocionar y regular 
actividades en el Paraje Natural 
Municipal Monte Coto y tomar-
las como modelo para impulsar 
nuevos parajes. 

Creación del Centro de 
Emprendedores, la Oficina del 
Inversor e intentar la cesión del 
suelo industrial propiedad de la 
Generalitat para impulsar nuevo 
suelo a precio competitivo y 
atraer nuevas empresas.

BIENESTAR SOCIAL
En este apartado las propuestas 
de los populares pasan por 
mejorar los servicios a nuestros 
mayores, la especialización en la 
atención a mujeres víctimas de 
Violencia de Género y la creación 
de un servicio de Mediación 
Familiar; así como un servicio de 
atención especializada a familias 
víctimas del desahucio, y equipa-
rar y equilibrar el apoyo a todas 
las asociaciones de índole social, 
cultural, deportivo y educativo.

ECONOMÍA
En el punto referente a la eco-
nomía el programa electoral del 
PP hace hincapié en propuestas 
como la congelación y reducción 
de impuestos, incentivos y boni-
ficaciones fiscales, en la adecuada 
gestión de las subvenciones y en 
el convenio económico para la 
extracción de los recursos natu-
rales.

OTRAS PROPUESTAS
Entre otras de las propuestas des-
tacadas figura la recuperación de 
la subvención de 800.000 euros 
para la rehabilitación del Barrio 
de Santa Bárbara y Casco Antiguo, 
así como otros proyectos como 
la creación de un Ecoparque y 
otros, orientados a mantener una 
comunicación directa con los 
ciudadanos, como la creación de 
un Portal de Transparencia y un 
Código de Buen Gobierno. Para 
la aplicación de éstos, plantean la 
puesta a disposición de los ciuda-
danos de todos los mecanismos 
necesarios para facilitar el acceso 
directo a "la alcaldesa" mediante 
whatssapp, web, radio...

Di Sí a Monóvar

"Llegamos dispuestos  a 
dejar un pueblo mejor"
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El  PSOE planteja en el seu 
programa electoral una con-

tinuitat respecte a l'últim any en 
aspectes prioritaris com "reduir 
el deute el màxim possible", tot 
sense deixar de banda novament 
la importància de la participació 
ciutadana i potenciar "allò que 
ens fa únics".  És per això que 
s'opta, entre d'altres coses, "per la 
promoció, recuperació i per posar 
en valor els nostres símbols pa-
trimonials". Així com per donar 
veu als barris, les associacions 
culturals i educatives, a través 
de projectes diversos. Tot conti-
nuant amb "una política d'estalvi 
i transparència de la hisenda 
municipal, alleugerant el deute 
amb els proveïdors i comptant 
sempre, per a desenvolupar els 
serveis, amb proveïdors locals". 
Aquestes són algunes de les dife-
rents propostes del PSOE.

CULTURA
Posar en marxa projectes de 
rehabilitació i revitalització del 
nucli antic. 

Posar en valor i promocionar 
els nostres museus i crear un 
museu sobre la II República.

Intercedir amb diferents 
organismes i institucions per a 
poder estudiar els nostres vestigis 
arqueològics.

EDUCACIÓ
Impulsar la creació de la figura 
de l'Educador ambiental i de 
l'infermera escolar.

Continuar amb la política de 
beques i ajudes a l'estudi i im-
pulsar ajudes a aquells estudiants 
que acaben els seus estudis i 
vulguen ser emprenedors.

Destinar ajudes a les AMPEs 
mitjançant convenis que aposten 
per projectes educatius de neces-
sitat, i fomentar les activitats de 
normalització lingüística per a 
escolars.

BENESTAR SOCIAL
Continuar potenciant el servei de 
Climateri i el recent creat servei 
de "menjador d'estiu". 

Crear un cens d'habitatges 
buits per a destinar-los a lloguers 
socials i seguir reparant habitat-
ges socials per agilitzar les seues 
adjudicacions.

PARTICIPACIÓ CIUTADANA
Crear els consells de participació 
pendents així com el Consell de 
Participació Ciutadana i el de 
Majors, continuar amb els pres-
supostos participatius, posar en 
marxa les associacions de veïns i 
crear la figura de "mediadors de 
barris".

ESPORTS
Donar suport als clubs i as-
sociacions, impulsar noves 
competicions esportives, im-
pulsar l'esport vinculat al medi 
rural i medi ambient, i fomentar 
l'esport tradicional tornant a 
posar en marxa activitats com la 
partida de "les llargues" al carrer 
Luis Martí.

INDÚSTRIA, ECONOMIA
Crear una via d'unió entre els Po-
lígons El Pastoret i Campo Alto, 
plantejar un model turístic que 
fomente el desenvolupament del 
sector serveis, construcció d'un 
nou mercat i continuar amb la 
política d'estalvi.

Candidatura PSOE

Natxo Vidal es presenta per primera vegada com a cap de llista 
del PSOE i ho fa satisfet pel treball realitzat al front del govern 

durant l'últim any. De fet, defineix la legislatura que acaba com una 
legislatura amb "tres anys perduts i l'últim any de treball aprofitat per 
al poble". Un any en el qual destaca que "s'han primat aspectes com la 
participació ciutadana, la cura dels espais públics, la posada en marxa 
dels Consells Municipals i del Paratge Natural del Coto, on s'ha donat 
una volta a les festes i on ha estat fonamental la promoció dels espais 
de convivència". Destaca, a més, d'aquest període que "en tres anys no 
es va fer cap pressupost i nosaltres en un any n'hem fet dos". 

La prioritat per als pròxims quatre anys passaria per "millorar el tema 
econòmic en tant que tot depèn d'això. Trobar un equilibri entre re-
conduir la situació econòmica que és molt greu, al temps que puguem 
protegir allò que és essencial com la promoció social, l'educació, la 
cultura...". 

Del programa electoral dels socialistes destaca que "està estructurat 
entorn a un eix de revitalitzar la ciutat a través d'allò que ens fa únics 
com el nostre entorn natural o la nostra rellevància als últims dies de 
la Segona República. I, aleshores, volem articular al voltant d'això tota 
l'atracció que puguem tenir al poble". I tot amb un equip de gent que 
"conjuga l'experiència d'aquest any de govern en àrees fonamentals i la 
incorporació de gent jove molt qualificada amb experiència professio-
nal en les seues àrees. Una llista que no necessita governar per a viure i 
que ho fa amb vocació de servir". Una llista que arriba a les urnes amb 
el desig de "traure una majoria suficient per a governar en solitari"  i de 
continuar amb el treball posat en marxa en l'últim any de legislatura.

"Cal revitalitzar la ciutat a 
través del que ens fa únics"

Natxo Vidal, candidat PSOE.

El PSOE  conjuga aquestes eleccions els sentiments i el seny 
per definir els seus projectes de futur per a Monòver.

Cor i sentit comú
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Candidatura GIMV

Carolina Albert es  la candidata del Grupo Independiente Monovero 
en las elecciones del 24M, relevando así al que durante años ha 

sido la imagen del GIMV, Emilio Orgilés. Junto a él ha formado parte 
del gobierno en diferentes tramos de esta legislatura, una legislatu-
ra que califica de "complicada y muy inestable" algo que considera 
"perjudica no solo al gobierno sino al Ayuntamiento y a Monóvar". 
Para Albert "ha habido mucha falta de responsabilidad por parte de los 
componentes del gobierno y se podría haber hecho mejor". Apunta 
que "queda mucho por hacer ya que la inestabilidad ha hecho que se 
trabajara a tramos".

Acepta el reto que supone liderar el grupo independiente "con mu-
cha ilusión y mucha fuerza" y, de los diferentes puntos del programa 
electoral del GIMV, resalta que la máxima prioridad para los próximos 
cuatro años es el empleo en tanto que "el empleo hace que todo evo-
lucione y todo crezca". Destaca que la "Concejalía de Empleo es una 
de las que nos hubiera gustado tener y es algo por lo que queremos 
empezar desde el primer día".

Define la lista de su partido como "una lista de gente trabajadora, 
sencilla, con mucha ilusión, con ganas y dispuestos a lo que sea porque 
Monóvar tenga lo que se merece".

De volver a ser una fuerza clave para formar gobierno asegura que 
ninguna formación tiene las puertas cerradas a una posible negociación 
en tanto que "tendremos que hacer el gobierno que mejor convenga 
para el benefcio del pueblo" y "siempre orientado a que Monóvar no 
pierda ningún derecho de los que ha adquirido".

Tú, Monóvar y el GIMV

"Nuestra prioridad para 
Monóvar es el empleo " 

El GIMV no cierra las puertas a ninguna formación para 
formar gobierno  siempre que el empleo sea prioritario.

Carolina Albert junto a los componentes de la lista del GIMV.

El GIMV llega a la cam-
paña electoral  con el 

convencimiento de que será difí-
cil, al considerar que "las formas 
y estrategias de algunos políticos, 
que como no han sido capaces de 
trabajar en beneficio del pueblo, 
ahora tienen que aplastar a los 
que trabajan y cumplen su come-
tido". Resaltan que "una campaña 
no se hace en tres meses tocando 
a las puertas del pueblo, sino día 
a día y durante los cuatro años 
que dura una legislatura".

No obstante, desde esta for-
mación aseguran que "vamos a 
seguir nuestro camino basado en 
el respeto, seriedad y atención a 
los ciudadanos, sean de la ideolo-
gía que sean".

Se muestran seguros de su 
proyecto de futuro para Monóvar 
basado en cuatro pilares básicos: 
"empleo, juventud, ayudas a pro-
gramas sociales y mantenimiento 
de todos los derechos que nuestra 
ciudad ha adquirido con el paso 
de los años y el esfuerzo de las 
personas que realmente han 
trabajado en beneficio de todos 
los monoveros".

Al igual que el resto de partidos, 
sus propuestas para los próximos 
cuatro años son muchas, desta-
cando a continuación algunas de 
ellas.

URBANISMO
Adecuación de los solares 
urbanos para diversos usos de 
la población como pipican, 
aparcamiento, jardines o punto 
de reciclaje.

SERVICIOS GENERALES
Dentro de este apartado, el grupo 
independiente apuesta, entre 

otros proyectos, por la creación 
de la Marca Monóvar y por 
continuar con el proyecto de 
cambio de alumbrado y ahorro 
energético.

PEDANÍAS
Prestar a las pedanías la misma 
atención que a cualquier otro 
barrio de Monóvar.

CULTURA
El Consejo Cultural Municipal, 
representado por todas las aso-
ciaciones culturales, será quien 
decida el guión de programacio-
nes culturales en cada momento.

SANIDAD
Potenciar de nuevo la Semana 
de la Salud, al considerarla un 
referente en toda España y un 
prestigio para Monóvar.

AGRICULTURA
Apoyo al Consejo Agrario Muni-
cipal, así como dotarlo de mayor 
responsabilidad en las decisiones, 
proyectos y propuestas.

TURISMO
Inicio de una futura oficina de 
Turismo para darnos a conocer.

INDUSTRIA Y COMERCIO
Promoción a todos los niveles 
para la captación de nuevas em-
presas facilitándoles los medios 
posibles para su incorporación 
en Monóvar.

MEDIO AMBIENTE
Creación del parque de ocio rural 
de aventuras para que las familias 
puedan disfrutar de actividades 
al aire libre, a ser posible en el 
Monte Coto.
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El Bloc Progressista propone un contrato de mínimos con la 
ciudadanía para un gobierno estable, serio y responsable.

Lista del Bloc Progressista con su lider José Ginés.

José Ginés vuelve a presentarse como número uno del Bloc Pro-
gressista en la que anuncia será su última legislatura. Es el único 

candidato que repite en relación a los anteriores comicios municipales 
y se muestra convencido de que los resultados para la formación 
que lidera serán satisfactorios el próximo 24 M, al considerar que es 
el "candidato con más experiencia" y que su lista está formada por 
"un equipo sin intoxicar ni envenenar", resaltando en relación a este 
punto las dificultades futuras a la hora de alianzas entre grupos por los 
enfrentamientos existentes a nivel personal, algo que destaca "ya no es 
política". Por parte del Bloc, en relación a posibles pactos de gobierno, 
señala que su partido está abierto a negociar con cualquier  formación 
que acepte los puntos clave que recoge su "contrato con la ciudadanía", 
figura que proponen para estas elecciones.

Califica la legislatura que termina de "convulsa" por los diferentes 
cambios al frente del gobierno, así como de "pobre, sin contenido y 
cero gestión". 

Como prioritarios define tres conceptos básicos: el tema económico, 
social y empleo con grandes retos como "ajustar los impuestos, anu-
lar el actual Plan de Ajuste y sustituirlo por otro en el que entrara la 
refinanciación de la deuda y de las tasas e impuestos, y la promoción 
del empleo local dando prioridad a este aspecto". Se suman también a 
estas prioridades otros aspectos como "la finalización del Plan General 
de Ordenación Urbana, después de veintiún años, también como 
fuente de ingresos por las plusvalías que generaría el Plan al convertir 
suelo rústico en suelo urbano". 

"Esta legislatura ha sido 
pobre y con 0 gestión"

Vota Sí al cambio
Candidatura Bloc Progressista

El Bloc Progressista inaugura 
la campaña electoral con la 

propuesta a los ciudadanos de 
alcanzar un contrato entre ambas 
partes que garantice un "gobierno 
estable, serio y responsable y que 
solo tenga en mente el bienestar 
de todos los ciudadanos/as, y que 
Monóvar recupere su identidad".

Un contrato que se compro-
meten a cumplir, sin excusas, 
por lo que optan por hacerlo 
público antes de que los vecinos 
de Monóvar y pedanías emitan 
su voto, para que "sepan con 
antelación lo que su voto puede y 
debe valer, y lo que pueden exigir 
una vez lo hayan depositado". 
"Una propuesta de mínimos 
innegociable"  con la que el Bloc 
quiere iniciar lo que han llamado 
"el año del cambio en Monóvar" 
y que incluye puntos como los 
que se destacan a continuación.

ECONOMÍA
Ajustar el IBI a la recaudación de 
2014, congelación y ajuste de los 
impuestos y tasas, explotación de 
los recursos naturales del muni-
cipio, deducciones económicas a 
los comercios y empresas de las 
tasas de licencia de apertura o por 
el cambio de nombre. Recuperar 
y ejecutar el proyecto de Santa 
Bárbara del 1% del IVA cultural. 
Y anular el Plan de Ajuste actual 
y negociar un Plan acorde con los 
medios que se pueden disponer 
sin asfixiar la economía de los 
monoveros/as.

EMPLEO
Solicitar y promocionar planes de 
empleo local, siendo la máxima 
prioridad de esta legislatura la 
creación de empleo. Asimismo, 

crear un departamento que 
contemple un censo de parados/
as del municipio y su situación 
social y familiar. Todo sin olvidar 
la potenciación de políticas par-
ticipativas.

URBANISMO
Finalizar los trabajos del PGOU 
de Monóvar.

BIENESTAR SOCIAL
Ayuda a las familias con difi-
cultades sociales y económicas, 
creación de una oficina de 
integración social, apoyo econó-
mico y de utilización de espacios 
públicos a las asociaciones Com 
Tu, Nit i Dia , Cáritas...

EDUCACIÓN
Ayuda a las AMPAs, organiza-
ción de actividades para niños 
ajustando los precios a las nece-
sidades de las familias, potenciar 
ayudas para becas escolares y 
transporte universitario.

JUVENTUD
Planes de empleo específico para 
jóvenes. Realización de cursillos, 
talleres y acampadas juveniles.

SERVICIOS
Cambio del alumbrado público 
en su totalidad, asfaltado de 
caminos y mantenimiento de 
los mismos, mantenimiento y 
limpieza de parques y jardines, 
limpieza viaria y desinfecciones 
en edificios, parques y alcantari-
llados.

PEDANÍAS
Creación de una oficina de 
atención ciudadana en Casas del 
Señor y Xinorlet.
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Candidatura Veïns de Monòver

Nada que esconder, todo que mostrar

Guillermo Rico, candidato de Veïns de Monòver.

Veïns de Monòver llega al panorama político local  "con 
energía y descartando ser bisagra de otro partido".

Guillermo Rico es la cara de Veïns de Monòver, nueva formación 
que se incorpora estas elecciones al panorama político local con 

una lista joven que busca un cambio de gente y "un cambio de malas 
costumbres que han habido y que se han de cambiar". Para Rico, en 
Monóvar "se ha hecho siempre lo que el político de turno ha creido 
que era lo necesario sin tener en cuenta al pueblo", "la política ha 
tenido un nivel muy bajo y eso lo ha notado el pueblo".

Llegan a la política porque "no vemos otra alternativa y para que  las 
nuevas generaciones tengan un futuro mejor que nuestro presente". 
Así lo expone el número uno de Veïns, que reconoce que su lista es 
una lista joven "pero muy formada y quiere aportar esa formación 
a Monóvar y ayudar a salir adelante, a dar movimiento al pueblo".  
Resaltando además que son una lista joven respecto a otras de las que 
se presentan a las elecciones pero que "toda la vida a nuestra edad la 
gente tenía muchas responsabilidades". No se aventura sobre posibles 
pronósticos en cuanto a resultados para  su partido, pero asegura que 
no pactarán con ninguna formación, que vienen "a defender los de-
rechos de la gente que es a quien nos debemos". Considera que "se ha 
jugado mucho con los pactos y se ha vendido el voto porque cuando 
optas por una formación la estás eligiendo a ella y descartas al resto". El 
objetivo principal de Veïns es "obtener representación para informar a 
la gente de lo que está pasando en el Ayuntamiento, ya que la transpa-
rencia a la que se hace alusión no es tanta". Para el líder de esta nueva 
formación "vienen nuevos tiempos y los políticos que hemos tenido 
no han tenido una visión a largo plazo". 

"Venimos a defender los 
derechos de la gente" 

Veïns de Monóvar es una de 
las alternativas nuevas que 

concurre a las elecciones del 24M 
con la idea de "llevar a cabo una 
nueva política en la gestión de 
los recursos de nuestro Ayun-
tamiento". Una nueva gestión 
que puntualizan "se hará de una 
manera inteligente, pensando en 
los ciudadanos y en no dejarlo en 
la situación de deuda y escasos 
recursos en la que se encuentra".  
El plan de Veïns se fija un largo 
plazo "para dotar a nuestra ciudad 
de futuro", sin parar "para seguir 
proyectando ideas y recibir sub-
venciones que puedan convertir 
a Monóvar en un lugar donde 
todos queramos vivir". Conside-
ran que son la respuesta "lógica, 
sostenible y autóctona para que 
los vecinos se sientan representa-
dos y obtengan respuestas a sus 
demandas". Un proyecto en que 
señalan "todos tenemos cabida" y 
que incluye puntos destacados en 
las diferentes áreas.

ECONOMÍA
Veïns apuesta por aplicar el 
principio de máxima eficiencia 
en el uso de los fondos públicos, 
mejorar la transparencia pu-
blicando ingresos y gastos del 
Ayuntamiento a tiempo real y 
llevar a cabo una votación po-
pular de los proyectos superiores 
a quinientos mil euros como 
medida de control de gastos.

Además, en el aspecto eco-
nómico ponen atención a la 
creación  y promoción de la 
Marca Monóvar que apoye a 
productos tradicionales y futuras 
novedades, así como otros aspec-
tos como las exenciones fiscales, 
fraccionamiento de pagos para 

los que lo necesiten y el IBI como 
estaba.

MEDIO AMBIENTE
Poner en valor nuestro Patri-
monio material e inmaterial, 
poniendo en marcha un plan 
capaz de protegerlo y difundirlo.

Además, respecto al Patrimo-
nio Natural, impulsar su gestión 
con la ayuda de las asociaciones, 
como limpieza de ramblas, 
eliminación de vertederos incon-
trolados...

FIESTAS
Promover una mayor partici-
pación vecinal en el diseño y 
programación de las fiestas y 
recuperación de las fiestas en los 
barrios.

MEDIOS DE COMUNICACIÓN
Apertura de nuestra televisión 
pública y nuestro patrimonio 
audiovisual.

PARTICIPACIÓN CIUDADANA
Participación más abierta y activa 
de los ciudadanos y poner en 
conexión al municipio con las 
pedanías.

SANIDAD
Control de actividades nocivas 
como las antenas de telefonía, 
garantizar la calidad del agua po-
table o la fumigación y limpieza 
regular del alcantarillado.

DEPORTES
Establecer criterios para el reparto 
equitativo de las ayudas y mejorar 
la programación de actividades. 
Fomentar deportes tradicionales 
como la colombicultura, galo-
chas y petanca.
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Candidatura Compromís

Amb valentia
Compromís arriba a les eleccions "amb valentia" i amb 
l'esperança de ser "una força decisiva" si així ho vol l'electorat.

Alguns dels membres de la llista de Compromís amb el seu número u Sergi Alonso.

"Busquem que siga 
possible  un canvi a millor"

Sergi Alonso encapçala la candidatura de Compromís a les muni-
cipals, una candidatura que diu aporta "molta il·lusió i ganes de 

treballar perquè siga possible un canvi a millor". Considera que era 
el moment d'estar aquí, en primera línia, "perquè la situació política 
actual, en general, és un poc estranya, amb molts problemes, i som 
un grup de gent que pensem que podem aportar noves idees i noves 
solucions als problemes". 

De convertir-se en clau per a formar govern després del 24M as-
senyala que "estarem en predisposició de donar o recabar  el suport 
a tots aquells partits que possibiliten un govern de progrés i un canvi 
en la forma de fer política i que tindrà com a eixos fonamentals la 
transparència, l'honestedat i la participació ciutadana". A més, 
d'aconseguir-ho, d'entrar a governar, té clar quina seria la primera 
mesura a adoptar i aquesta passaria per la realització d'una auditoria 
"per veure exactament quina és la situació econòmica real, ja que des 
del govern ens faciliten números però no sabem si són certs o no". De 
l'actual legislatura considera que "possiblement ha estat igual que les 
tres anteriors", per a Alonso "portem pràcticament quatre legislatures 
on no ha existit una estabilitat política com a conseqüència de la falta 
de diàleg entre els partits. Alguns han tingut molts interessos personals 
i això fa que la configuració dels governs no haja sigut la que haguera 
tocat, almenys ideològicament parlant". Ressalta com a preocupant 
també el tema de les imputacions i espera que ja que "a nivell polític no 
s'han assumit responsabilitats, a nivell personal no han estat capaços 
de fer-ho, ho faça ara el poble per ells el pròxim dia 24".

Per a Compromís la campanya 
electoral ha de servir per a 

donar a conèixer les seues pro-
postes, sense discussions amb 
altres partits i amb l'únic objectiu 
que el poble valore el que estan 
disposats a aportar. Assenyalen 
que concorren a les eleccions 
amb l'objectiu "de ser un revulsiu 
en l'esdevenir de la política muni-
cipal del nostre municipi". A més, 
destaquen que els eixos que pre-
sidiran la política municipal que 
portaran a terme  tindran com a 
fonaments elements com l'ètica 
i l'honestedat, la lleialtat insti-
tucional i l'estabilitat del govern 
de la ciutat, la transparència i la 
participació en la presa de deci-
sions, la igualtat d'oportunitats i 
la cohesió social, la sostenibilitat 
i el valencianisme, en tant que el 
projecte de Compromís represen-
ta i defensa els interessos de les 
valencianes i valencians com a 
societat i com a poble.

Així mateix, entre les propostes 
que configuren el programa 
electoral de Compromís, algunes 
de les primeres mesures a adoptar 
serien les que figuren a continua-
ció.

ECONOMIA 
Realització d'una auditoria 
pública que permetria conèixer 
la situació econòmica actual de 
l'Ajuntament, saber quins han 
estat els motius que han provocat 
el deute existent i, si cal, demanar 
algun tipus de responsabilitat.  A 
més d'establir la seua legalitat i 
legitimitat.

A més, plantegen la realització 
d'un estudi i anàlisi del deute 
municipal que s'acumula amb 
l'objectiu de poder acordar les 
mesures necessàries per a reduir 

la càrrega financera.
A nivell econòmic també 

apunten la revisió del coeficient 
que s'aplica a l'IBI.

URBANISME
Acordar amb la resta de partits la 
reforma del PGOU tan necessari 
per a assolir una correcta plani-
ficació del territori que permeta 
una adequada requalificació del 
sòl urbà.

SERVEIS
Estudi i anàlisi de l'actual con-
tracte amb l'empresa Aguas de 
Monóvar amb l'objectiu que, al 
més aviat possible, la gestió del 
servei d'aigua potable retorne a 
mans públiques.

Canvi de l'enllumenat dels 
diferents nuclis urbans del terme 
amb l'objectiu de generar un 
estalvi econòmic i, alhora, ener-
gètic.

EDUCACIÓ
Establir un programa d'ajudes a 
l'ensenyament, tant pel que fa a 
l'adquisició de materials com per 
al menjador o el transport, per a 
les famílies amb menys recursos.

CULTURA
Impulsar i fomentar les tradicions 
i jocs locals, col·laboració i ajuda 
a qualsevol tipus de creativitat 
artística. Potenciar els elements 
històrics rellevants del municipi 
i del seu entorn.

NORMALITZACIÓ
Recuperació del Gabinet de 
Normalització Lingüística i 
altres mesures com incentivar 
fiscalment aquells sectors privats 
que s'incorporen al procés de 
normalització lingüística.
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10 Institutos y más de 850 alumnos 
haciendo música en la X edición de Fimeso

Desde hace unas semanas 
el Club de Convivencia 

cuenta en sus instalaciones con 
un cuadro del pintor monovero 
Mario Rodríguez, que ha querido 
obsequiar con esta magnífica 
obra al colectivo de la Tercera 
Edad de Monóvar. La obra, que 

luce ya en el acceso a la primera 
planta del Club, ha sido recibida 
con gran alegría por parte de los 
destinatarios. Desde la directiva 
de la asociación de Hombres y 
Mujeres de la Tercera Edad agra-
decen enormemente el gesto de 
Mario Rodríguez.

El pasado 29 de abril la música 
sonó con fuerza en el pabe-

llón municipal, donde a lo largo 
de toda la jornada se sucedieron 
las actividades programadas den-
tro de la X edición del Festival 
Intercomunitario de Música en la 
ESO. Institutos de diferentes pun-
tos como Aldaia, Elche, Alpera, 
Canals, Alicante, Elda o Socovos, 
así como el IES Enric Valor de 
Monóvar tomaron parte en esta 
convocatoria que comenzó a las 
nueve de la mañana con la recep-
ción de los centros participantes 
y que arrancó oficialmente con 
las actuaciones a las doce del 
mediodía. 

En el programa del concierto, 
interpretación de temas variados 
por parte de los alumnos como 
"Let me out" de Dover, "Fiesta 
pagana" de Mago de Oz o "Trea-
sure" de Bruno Mars, cerrando las 
actuaciones la música del grupo 
"Tres fan ball". 

El festival, hasta con himno 
propio, continuó posteriormente 
con una comida de hermandad, 
siguiendo la actividad con dos 
espectáculos donde la música 
continuó siendo el elemento 
principal. Por una parte, el con-
curso que se presentaba como "la 

Voz" y, por otra, un concurso de 
DJ's. 

Una discomóvil puso punto y 
final a esta cita que reunió a 18 
institutos de la Comunidad  Va-
lenciana y Castilla La Mancha en 
Monóvar con motivo de este fes-
tival, por el que siguen apostando 
desde los centros partipantes al 
considerar que "la música tiene 
un papel muy importante en 
la formación de los alumnos". 
Para el coordinador del festival, 
Francisco Colom, "Fimeso es alta-
mente positivo para los alumnos 
porque para muchos será probla-
blemente la única vez en su vida 
que participen como intérpretes 
en un concierto, porque compar-
ten experiencias con alumnos 
de otros lugares con la música 
como pretexto, porque nos lo 
demandan ellos mismos, porque 
se lo pasan bien". Por todo ello, 
siguen programando este festival 
mediante el cual consideran que 
los alumnos "adquieren hábitos 
de trabajo en equipo, esfuerzo 
y superación para conseguir un 
mejor resultado, de valoración 
del trabajo de los demás, todo 
a través de la música". En base 
a todo ello, seguro que Fimeso 
tendrá muchas más ediciones.

FIMESO

El Alcalde y el director del IES Enric Valor en la inauguración de FIMESO.

El pabellón acogió la X edición del Festival Intercomunitario de música en la ESO que reunió a más de 850 alumnos.

DONACIÓN

Un regalo especial

El cuadro ya ocupa un lugar destacado en las instalaciones.  

Ambiente en el interior del pabellón.
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Silve, Pregoner 2015

Coincidint amb la celebració 
del Dia del Llibre, es va 

inaugurar l'Agència de lectura de 
pedanies, espai que s'ha habilitat 
a les instal·lacions de l'antiga 
escola L'Arc de Cases del Senyor, 
i on els veïns de pedanies tenen 
ara la possibilitat de gaudir d'un 
nou servei al seu abast. Amb 
motiu d'aquesta inauguració es 
va programar un conta contes per 
als més menuts que van tenir així 

l'ocasió, també, de conèixer totes 
les possibilitats que els ofereix 
aquest nou espai al qual s'han 
destinat un total de 750 volums 
classificats segons l'edat dels 
lectors, així com revistes també 
infantils i per a públic adult.

Dos voluntaris, Lorena Carrillo 
i Andrés Acuña, s'encarregaran 
ara del funcionament d'aquesta 
agència, que obrirà dos dies a la 
setmana per als préstecs de ma-

terial  entre els veïns i veïnes de 
pedanies que s'apropen a aquest 
punt. En principi, els dies en què 

l'agència obrirà al públic seran 
dimarts i dijous de cinc a set de 
la vesprada.

NOU SERVEI

Inaugurada l'Agència de 
lectura de pedanies

Conta contes a l'Agència de lectura en el seu primer dia de funcionament.

El monover Silve Vicent Cambra ha estat elegit com a 
Pregoner de les Festes de Setembre 2015.

Presentació del llibre de Natxo Vidal.

FESTES

Dos poetes que van 
captivar el públic

Les presentacions dels poemaris 
de Carlos Maluenda i Natxo 

Vidal van resultar d'allò més 
exitoses i del grat del públic assis-
tent. Maluenda, que sorprenia en 
fer pública la seua faceta de poeta, 
va saber transmetre a la perfecció 
la sensibilitat de les seues crea-
cions, arrancant les llàgrimes dels 
presents en més d'una ocasió. La 
presentació de Jirones del alma 
va deixar els assistents amb 
ganes d'endinsar-se en la lectura 
d'aquests poemes que de segur no 
seran els últims de l'autor, com 
també ocorria dies després en la 
presentació d'Ícaros desorientados, 
l'últim llibre de Natxo Vidal. La 

magnífica presentació d'aquest 
treball que feia Isabel Lizarán 
donava pas, posteriorment, a 
la lectura d'alguns dels poemes 
inclosos en el llibre per part de 
l'autor, els quals arrancaven els 
somriures i aplaudiments dels 
assistents, a l'igual que ho feren 
també les intervencions de José 
María Ramón, qui convertia en 
cançons algunes de les creacions 
de Vidal. Dues presentacions de 
llibres que van incloure, per tant, 
una mostra del que el lector pot 
trobar a les pàgines d'aquestes 
noves publicacions d'autors 
locals que ara es poden adquirir a 
les llibreries.

Carlos Maluenda. Foto: Pepe Giner.

Silve Vicent Cambra ha estat 
l'elegit enguany per a obrir 

ofi cialment les Festes Majors de 
Monòver. Doctor en Biologia, 
en  2006 es va traslladar als Estats 
Units per a treballar a la Univer-
sitat d'Stanford durant quasi sis 
anys, on es va formar en Biologia 
del Càncer i en tècniques inno-
vadores de Genòmica Funcional 
i Models de Càncer. A la seua 
tornada a Espanya en 2012 va 
començar com a investigador del 
Programa d'Oncologia del centre 
de Recerca Mèdica Aplicada i 
com a professor associat del 
Departament d'Histologia de la 
Universitat de Navarra.

El seu camp d'estudi és, fona-
mentalment, el càncer de pulmó, 
una malaltia amb una taxa de 
supervivència molt baixa, per 
a la que en l'actualitat hi ha un 
armament molt limitat. 

Ha rebut nombrosos reco-
neixements, com el premi al 
Jove investigador postdoctoral de 
l'Associació de Recerca en Metàs-
tasi a l'os, el premi a l'investigador 

postdoctoral de la Fundació per 
a l'Estudi de malalties relaciona-
des amb el tabac o el premi al 
jove investigador de la Societat 
Internacional per a la recerca 
del càncer de pulmó. A més, és 
investigador Ramón y Cajal pel 
Ministeri d'Economia i Competi-
tivitat i investigador Marie Curie 
per la Comissió Europea.
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Des  de la  Consel ler ia 
d'Educació, Cultura i Esport 

s'han convocat les ajudes dirigi-
des a subvencionar i premiar la 
realització de projectes de norma-
lització i d'activitats de promoció 
del valencià realitzades abans del 
30 de setembre de 2015. 

Per a valorar el premi es tindran 
en compte les actuacions realit-
zades, d'una banda, en l'àmbit 
de la visibilitat pública i ús del 
valencià  en l'empresa i en cam-
panyes publicitàries i llocs webs 
en valencià.

Dins de la convocatòria 
s'estableixen tres modalitats 
diferents; la primera, dirigida 
a premiar la promoció del va-
lencià en l'àmbit empresarial. 
Amb un únic premi amb una 
dotació màxima de 8.000 euros, 

podrà optar a aquesta modalitat 
qualsevol empresa, comerç o in-
dústria radicada en la Comunitat 
Valenciana.  La següent modalitat 
va dirigida a premiar la promoció 
del valencià per emprenedors 
i està oberta a la participació 
d'empreses, comerços i indústries 
que es troben realitzant tràmits 
previs per a poder desenvolupar 
una activitat econòmica, bé 
com a treballador autònom, 
cooperativista, soci d'una xico-
teta o mitjana empresa, societat 
laboral o a través de qualsevol 
forma mercantil admesa en dret i 
sempre que el nombre de socis no 
siga superior a cinc. Així mateix, 
podrà incloure's dins del con-
cepte d'emprenedor, les societats 
mercantils, treballadors autò-
noms i altres formes societàries 

que porten constituïdes o dona-
des d'alta en la seguretat social, 
segons corresponga, menys de 
vint-i-quatre mesos, sempre que 
no siga continuació  o ampliació 
d'una activitat anterior. En aquest 
cas, els premis estaran dotats amb 
un total màxim de 16.000 euros, 
distribuïts entre els 500 i 5.000 
euros.

L'últim apartat de les ajudes va 
destinat a premis a la promoció 
del valencià per a xicotetes 
empreses i microempreses que 
responguen a la definició con-
tinguda en el punt 4 de l'article 
2 del Decret Llei 2/2012, de 13 
de gener, del Consell. En aquest 
cas, els premis estaran dotats amb 
un total màxim de 16.000 euros 
i tindran una distribució d'entre 
500 i 5.000 euros.

Per a optar als premis de qual-
sevol de les tres modalitats i a la 
subvenció  corresponent s'haurà  
de presentar la documentació 
adequada d'acord amb el que 
s'indica en la base sexta de la 
convocatòria.

Les empreses podran participar 
en aquelles modalitats per a les 
quals complixen els requisits, 
però només podran rebre premi 
per una de les modalitats. Les 
empreses que resulten premiades 
no podran rebre un altre premi, 
en la mateixa modalitat, en les 
quatre convocatòries pròximes. 
Les empreses podran presentar 
les sol·licituds fins al 30 de 
setembre  de 2015. Per a més 
informació, poden contactar amb 
la Regidoria d'Indústria i Comerç 
de l'Ajuntament.

Desde el 15 de diciembre la 
Biblioteca Pública Municipal 

de Monóvar ha desarrollado el 
proyecto de interés general y so-
cial “La biblioteca en tus manos”, 
fruto de la subvención de empleo 
público "Salari Jove" concedida 
por la Conselleria de Economía, 
Industria, Turismo y  Empleo al 
Ayuntamiento de Monóvar, por 
un importe de 11.401'60 euros 
para la contratación de Minerva 
Crespo Samper, técnico superior 
de animación sociocultural.  

A lo largo de 6 meses, este pro-
yecto, cofinanciado por el Fondo 
Social Europeo, ha permitido que 
en la biblioteca pública munici-
pal se realizasen actividades de 
animación lectora y de dinamiza-
ción del servicio bibliotecario, en 
un nuevo espacio lector: la sala 
infantil y juvenil, instalada en la 
planta baja de la Casa de Cultura 
desde septiembre. Además de la 

COMERç

Ajudes per a empreses, comerços i indústries

SALARI JOVE

Fin del proyecto La Biblioteca en tus manos

atención diaria a los usuarios de 
la biblioteca, durante este perio-
do han tenido lugar los talleres 
para niños y niñas de 6 a 12 años, 
los viernes por la tarde: "Taller de 
Kamishibai", "Cuento contigo",  
"Taller de marcapáginas del Día 
del padre" y el  "Taller del Día de 
la madre".  También la tradicional  
Hora del Cuento,  un miércoles al 

mes y los talleres de lectoescritura 
con los alumnos de “El Molinet”. 

Cabe destacar, también, la  
campaña de animación lectora 
para 2º ciclo de Educación Prima-
ria titulada  "La mona de Pascua",  
que tuvo lugar del 23 al 27 de 
marzo, y en la que los escolares  
trabajaron la rondalla de Enric 
Valor El gegant del romaní y descu-

brieron juegos, canciones, danzas 
y costumbres de Monóvar.

Para llevar a cabo estas acti-
vidades, se ha contado además 
con la participación de Pedro 
Perdigones, alumno en prácticas 
del módulo de técnico superior 
de animación sociocultural del 
Instituto de Educación Secunda-
ria Valle de Elda. 
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Des de l'Escola Infantil La 
Retjola han organitzat una 

activitat dirigida a recuperar els 
jocs tradicionals entre els més 
menuts. Una proposta que es 
dividirà en diferents sessions 
obertes a la participació no sols 
de l'alumnat del centre sinó de 
tots aquells xiquets i xiquetes, a 
partir de cinc anys, que vulguen 
prendre part en aquesta inicia-
tiva. La primera de les sessions 
tindrà lloc el dissabte 23 de maig 
i es repetirà l'experiència el 30 

El parc 9 d'octubre de Petrer 
va  acollir enguany la Trobada 

d'Escoles en Valencià, festa que 
en aquesta edició es va traslladar 
a dissabte en lloc de celebrar-se 
diumenge com tradicionalment. 
A la convocatòria no van faltar 
els centres monovers Azorín, 
Ricardo Leal i Cervantes amb els 
seus tallers de polseres, versos vo-
ladors i cors dolços, tres propostes 
que mestres i pares van compartir 
amb els xiquets i xiquetes que es 
van apropar a les seues paradetes. 

Altra de les novetats de la 
jornada va ser, també, el canvi 
dels tallers escolars a horari de 
vesprada, iniciant-se aquesta 
activitat a partir de les quatre, 
després del dinar de germanor 
que aquells que van voler van 
compartir al parc on es va portar 
a terme aquesta festa.

Sota el lema de "l'escola que vo-
lem", alumnat, pares i professorat 
de diferents centres educatius 
de la comarca es van reunir un 
any més en aquesta festa que, 
com cada edició, es va inaugurar 

amb una cercavila que partia des 
del parc del Campet en direcció 
al 9 d'octubre on, en primer 
lloc, les autoritats dels pobles 
participants donaven lectura 
als diferents manifests amb què 
s'obria oficialment la celebració. 
Brauli Montoya inaugrava un 
torn d'intervencions on no va 
faltar l'alcalde de Monòver, Natxo 
Vidal , un dels primers en donar 
la benvinguda als presents.

El conta contes "La llegenda de 
Sant Jordi" i activitats variades 
com una exhibició de ganxet o un 
taller de fotografia van completar 
la programació al llarg del matí 
per donar pas, ja de vesprada, als 
tallers  dels centres educatius on 
els xiquets van elaborar objectes 
diversos com màscares, porta-
retrats, anells, posa gots, xapes o 
pilotes malabars, entre d'altres. 
Una àmplia oferta que, com sem-
pre, es va completar amb altres 
opcions com la música, present 
no sols en la cercavila del matí 
sinó també en el concert que 
oferia el grup Gatxamiga pa 15, 

TROBADA

El ritme de la terreta

JOCS

La Retjola organitza sessions de jocs tradicionals

de maig i els dies 6,13, 20 i 27 
de juny. En els dies indicats i en 
horari d'onze del matí a una de la 
vesprada, les instal·lacions de la 
Retjola acolliran aquesta activitat 
on els jocs de sempre seran els 
protagonistes de la jornada. La 
diversió està garantida i el preu 
d'inscripció per als participants 
serà d'un euro, així que no hi ha 
excusa per a no apropar-se fins 
a la Retjola i sumar-se a aquesta 
proposta qualsevol dels dissabtes 
inclosos en la programació.Les diferents sessions de jocs tindran lloc a les instal·lacions de La Retjola.

Els col·legis Azorín, Cervantes i Ricardo Leal van participar 
en la Trobada, on tampoc van faltar en Nanos i Gegants.

que enguany li ha posat veu a la 
Trobada animant els participants 
a ballar  al "ritme de la terreta" i a 

"defensar el valencià". La fi de fes-
ta arribava  a les set de la vesprada  
amb la Colla del CEIP La Foia.

Intervenció de l'Alcalde a la Trobada.

Els Nanos i Gegants de Monòver amb els de les poblacions veïnes.
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Todo a punto para la Gala del Deporte
GALA

Éxito de la salida en bici solidaria
CICLISMO

El pabellón municipal será 
esta tarde el escenario de 

la Gala del Deporte Local, un 
emplazamiento nuevo para un 
acto que, año tras año, reúne a los 
deportistas locales y que reconoce 
la trayectoria de los deportistas 
monoveros a lo largo de los últi-
mes meses. 

Al cierre de esta edición seguía 
ultimándose todavía el listado de 
candidatos propuestos por parte 
de los diferentes clubes y entida-
des deportivas como merecedores 
de los galardones a entregar. Lo 
que sí estaba confirmado al cien 
por cien era la presencia en el 
acto del ex-jugador de baloncesto 
Fernando Romay.

La visita de Romay a Monó-
var no es la primera, ya que el 
deportista ha colaborado a lo 
largo de los últimos años en 
actividades diversas promovidas 
desde la Concejalía de Deportes. 
Precisamente, esta colaboración 
ha hecho que, en esta ocasión, 
"desde la Concejalía de Deportes 
se optara por proponer su nom-
bre como invitado para agradecer 
de esta manera su amabilidad". 
Así lo señala Emilio Orgilés, que 

destacó una vez más el carácter 
afable y colaborador de Romay, 
quien en el transcurso de la 
Gala hará entrega de un premio 
especial. En concreto, entregará 
la mención especial propuesta al 
Consejo Municipal de Deportes 
desde la Concejalía y que tiene 
como destinatarios a los alumnos 
del Centro Ocupacional El Moli-
net, "un grupo que practica todo 
tipo de deportes y al que se quiere 
premiar de este modo".

Pero la estancia en Monóvar no 
se limitará exclusivamente a su 
participación en el acto que dará 
comienzo a las seis de la tarde, 
sino que horas antes visitará 
las instalaciones de El Molinet 
donde seguro compartirá confi-
dencias y risas con los usuarios 
del centro. Será solo un avance 
de otros momentos divertidos 
que no faltarán en el transcurso 
del acto, que tendrá lugar en el 
Pabellón y donde el deporte será 
protagonista. 

Como ya se avanzó, la gala del  
deporte en su edición más joven, 
tampoco faltará este año, aunque 
su celebración se ha aplazado 
para más adelante.

La Concejalía de Deportes, 
en colaboración con el Club 

Ciclista de Monóvar, organizó 
una salida en bici abierta a la par-
ticipación de todas las edades. La 
actividad contó con una destaca-
da respuesta, ya que fueron más 
de cien los ciclistas que tomaron 
parte en esta actividad. 

Además de la práctica del 
deporte, la convocatoria traía 
añadido un componente soli-

El deportista Fernando Romay entregará la mención especial  propuesta al Consejo desde la Concejalía de Deportes.

Dos de las ocasiones en que Fernando Romay ha visitado Monóvar.

dario, ya que los participantes 
colaboraron en la llamada reali-
zada para aportar alimentos no 
perecederos que posteriormente 
fueron donados a Cáritas. Desde 
Cáritas, por tanto, agradecieron 
una vez más la colaboración de 
los ciudadanos en esta nueva 
campaña de recogida solidaria 
de alimentos, que sirvieron para 
complementar las existencias 
disponibles.Salida en bici en la edición 2014.
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JOCS ESCOLARS

Nous enfrontaments per al 15 de maig

Després de les vacances de 
Pasqua, els jocs escolars 

han représ l'activitat als camps 
Santa Bàrbera. La tercera jornada 
des que encetaren la pràctica del 
futbol  es va portar a terme amb 
moltes ganes i amb el bon am-
bient que està destacant des de 
l'inici d'aquesta edició dels Jocs. 

Pel que fa als resultats, van estar 
molt igualats en ambdues catego-
ries, si bé és cert que tant l'equip 
del col·legi Ricardo Leal en aleví 
com el de l'Escriptor Canyís en 
benjamí estan convertint-se en 
els equips a batre. 

La festivitat de l'1 de maig i la 
celebració de la gala de l'Esport 
han fet que ara la competició 
haja quedat ajornada fins al di-
vendres 15 de maig però, mentres 
tant, continuen els entrenaments 

Els equips de Ricardo Leal, en aleví, i Escriptor Canyís, en benjamí,  es converteixen en els equips a batre. 

als col·legis per tal que els equips 
arriben d'allò més preparats el dia 
dels partits. Després de la tercera 
jornada, en aleví, encapçala la 

classificació el Ricardo Leal amb 
nou punts, seguit per Escriptor 
Canyís i Cervantes A amb set 
punts cadascun. Així mateix, en 

benjamí, el primer lloc és per a 
l'Escriptor Canyís amb set punts, 
seguit per Ricardo Leal i Cervan-
tes amb sis punts també per a 
cadascun. 

En la pròxima jornada, prevista 
per al 15 de maig, en aleví, els 
enfrontaments començaran a les 
18:10h amb Azorín A i Ricardo 
Leal, i amb Escriptor Canyís i 
Cervantes A, mentre que a les 
19:05 serà el torn per als equips 
d'Azorín B i Cervantes B. 

Així mateix, en benjamí, 
l'activitat dels Jocs Escolars es 
reanudarà el mateix dia a les 
17:15h amb els equips dels 
col·legis Ricardo Leal i Azorín, 
i amb el partit que enfrontarà a 
Cervantes i Divina Pastora, men-
tre que per a l'Escriptor Canyís la  
jornada serà de descans. 

HOMENAJE

Si algo destacó especialmente 
en el homenaje tributado a 

Silverio el pasado 24 de abril fue 
sin duda "la emoción y el buen 
ambiente". Así lo resaltó el con-
cejal de Deportes Emilio Orgilés, 
quien manifestó que fue un acto 
"cargado de sensibilidad y de re-

cuerdos". Muchos fueron los que 
se acercaron hasta el campo de 
fútbol de Las Moreras para parti-
cipar en este acto que se prolongó 
hasta las once de la noche con 
los partidos de fútbol sala que 
enfrentaron a los equipos Hato 
et Huso y Zepel contra Fontane-

ría Asensio. Además, como no 
podría ser de otra manera, en la 
cantina no faltaron los productos 
típicos que ofrecía Silverio años 
atrás a los que acudían al campo.

En el transcurso del acto se en-
tregó un detalle de recuerdo a la 
familia del homenajeado que re-

cibía emocionada el mismo. Pero, 
como señaló Orgilés, "no solo 
hubo emoción en los familiares 
sino también en los jugadores 
que recordaron vivencias de otra 
época y para los que fue muy 
especial hasta el punto de pedir 
que se repitan actos de este tipo". 

Emoción y muchos recuerdos en Las Moreras

El edil de Deportes con la placa de recuerdo que se entregó a la familia. Otro momento del homenaje en Las Moreras..
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SABÍA USTED que en China han construido un edificio prefabricado 
de 57 pisos en el que han empleado 15.000 camiones de cemento. 
Este edificio ha sido construido en 19 días, un verdadero récord, 
único en el mundo. Ahora y debido al éxito obtenido van a construir 
otro que será el más alto del mundo y el tiempo empleado para cons-
truirlo será también único (cuesta creerlo). También se han reunido 
para construir una carretera de 21.000kms con la que se podrá ir en 
coche desde Nueva York a Londres. Muchísimos van junto al tren 
ruso Transiberiano y no puedo detallar más en relación a esta noticia 
que escuché en la radio en un programa que se emite a las 5:30h de la 
madrugada y que también se llama Curiosidades.

SABÍA USTED que el café es el segundo negocio del mundo. El pri-
mero es el petróleo, seguido del café. Cuesta mucho explicarlo. Según 
dicen las estadísticas, se consumen o se sirven al año quinientos mil 
millones de tazas de café y hay millones de persones empleadas, 
empezando por los niños y terminando por los mayores. Era una 
verdadera locura escuchar de madrugada todas las cosas del café. En 
tiempos de una Cruzada, los cristianos se encontraron con el café 
pues antes era bebida de infieles. Hasta el Papa proclamó una bula 
y los cristianos pudieron tomarlo. Dicen las crónicas que cuando se 
reunieron el Papa y los cardenales para solucionarlo, el Papa dijo que 
era muy bueno para dedarlo solo a los infieles. Dicen que a continua-
ción de aquel Concilio tomó su primer café aprobado o autorizado 
para toda la cristiandad. Un monovero que este verano estuvo en 
Estocolmo de vacaciones dice que allí le costó el café cinco euros, otro 
hijo de monoveros en los Emiratos árabes, Abu Dabi, pagó sesenta 
euros por un café. Si no se saliera del término que es una hermosura 
lo del café ni se recordaría.

SABÍA USTED que una vez el Seráfico estaba haciendo cahíces en 
invierno y no tenía manta y como siempre algunos le preguntaron 
"¿con el frío que hace y sin taparte?", y les contestó: 
 Dale Seráfico, dale,
 a ver si en Semana Santa,
 te puedes hacer una manta
 que la que tienes no vale.
 
SABÍA USTED que un libro, cuyo autor es un francés, escribe sobre 
climas privilegiados del mundo y cita entre ellos a California en 
EEUU y Alicante en España. Y eso que los franceses en el asunto del 
clima no nos pueden ver.

SABÍA USTED que en Toronto (Canadá) un hombre de 100 años 
empezó y terminó el maratón que allí se celebra. ("Hay gente pà tó" 
decía  El Gallo).

SABÍA USTED que en el mes de Marzo se celebraron tres matrimonios 
por lo Civil y uno por la Iglesia, nacieron ocho y fallecieron once. En 
Marzo de 1907, matrimonios dos, fallecidos veinte y nacidos veinte.

Curiosidades

EDUCACIÓ

Jornada especial al 
centre Freire

El passat 24 d'abril el centre de 
formació de persones adultes 

"Freire" presentava oficialment 
les seues noves instal·lacions a 
la segona planta de la Casa de 
Cultura, dins d'una Jornada de 
Portes Obertes que va tenir una 
destacada participació. Profes-
sorat, alumnes i exalumnes es 
van reunir amb motiu d'aquesta 
activitat que es tancava amb un 
acte de presentació en el qual 

intervenien persones vinculades 
a la trajectòria del centre com ara 
Vicent Castaño, qui recordava 
el procés viscut fins a la seua 
creació. La projecció d'un vídeo 
on els alumnes feien reflexions 
sobre el seu pas pel Freire o 
altres intervencions com la de la 
directora del centre i la regidora 
d'Educació, centrada en la defen-
sa de l'educació i del Freire, van 
destacar en aquest acte.

ACLARACIÓ

En relació a la notícia publica-
da en l'anterior número d'El 

Veïnat sota el títol de "L'audiència 
Provincial d'Alacant absol a 
Paco Picó" cal assenyalar que 
en el paràgraf on deia "l'escrit 
considera a més que no cap cap 
recurs contra aquesta sentència 
motivada per la prescripció de la 
denúncia per haver-se presentat 
fora del termini establert per la 
Llei i pel Tribunal Suprem. Un 
termini que està quantificat en 
sis mesos i que en aquest cas va 
tardar un any", hauria de dir que 

"l'escrit considera que no cap  
recurs contra aquesta última 
sentència on canvia la qualifi-
cació de delicte a falta, i on per 
tant la infracció criminal jutjada 
estaria prescrita en haver existit 
paralitzacions en el procediment 
major al termini prescriptiu de 
les faltes que és de sis mesos, 
dictaminant així un pronuncia-
ment absolutori del denunciant 
sense perjudici de les accions 
civils que els querellants pogue-
ren emprendre de considerar-ho 
convenient". 

La regidora d'Educació amb la directora del centre i Vicent Castaño.

Professorat, alumnes i exalumnes es van reunir al voltant 
del Freire en les noves instal·lacions de Casa de Cultura.
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Asusta leer el libro de Mario 
Vargas Llosa, La civilización 

del espectáculo. "Las nuevas for-
mas masivas de comunicación 
están profanando la Cultura", 
viene a decir.

 Los nuevos productos que hoy 
triunfan como culturales, léase 
la literatura de los best-seller, 
ciertos periódicos, programas de 
televisión, algunas exposiciones 
de arte moderno, etc., hacen 
que prevalezcan las imágenes 
sobre las ideas, el ingenio sobre 
la inteligencia, la frivolidad 
sobre lo serio y el humor sobre la 
gravedad. Son síntomas del mal 
que padece la sociedad contem-
poránea, sigue diciendo Vargas 
Llosa, y que han contribuido a 
la alienación de las personas y a 
echar por el suelo el gusto por las 
bellas artes y las humanidades.

Estamos ante una cultura 
que pretende divertir en vez de 
informar; que convierte el pa-
sarlo bien en un valor supremo; 
que transforma en información 
las debilidades de los famosos 
y las estrellas de la televisión, 
exhibiendo sus enredos en esa 
mentira de "vida pública", en 
contraposición a la "vida privada" 
que ya nadie respeta; donde la 
moda y la cocina, con sus chefs 
y sus modistos, ocupan el lugar 
que antes tenían los científicos, 
los compositores, los escritores y 
los filósofos.

Han sido muchos los inte-
lectuales que se han sumado a 
esta corriente pesimista y han 
respaldado estas tesis. Otros son 
más optimistas y rebaten con 
las mismas armas de la razón la 
decadencia cultural; nos dicen 
que hoy nos encontramos con 
la red de estímulos culturales 
más inagotable, rica y socializada 
que haya tenido Occidente en su 
historia.

 Jordi Gracia es uno de estos 
analistas que sostiene la con-
vicción de que el despliegue 
tecnológico no destruirá nunca 

Libros o e-books
la "alta cultura" y llama a la tran-
quilidad al no ver una amenaza 
en el desarrollo virtual ni en las 
fórmulas de entretenimiento 
masivo (televisión, música, 
videojuegos, internet, etc.), sino 
una adaptación inteligente al 
desarrollo de la humanidad.

En el último capítulo del libro 
también se abordan las siguientes 
preguntas: ¿Sobrevivirán los 
libros de papel o acabarán con 
ellos los libros electrónicos? 
¿Los lectores del futuro lo serán 
sólo de tabletas digitales? 

Hay una tendencia a que el 
libro electrónico vaya  ganándole 
terreno al de papel, lo que hace 
augurar que en una época futura 
éstos sean la gran mayoría y los 
de papel queden reducidos a 
ínfimas minorías o desaparezcan. 
Hace 25 siglos, Sócrates también 
creía que la palabra escrita era 
una amenaza para la oratoria o la 
memoria y ya vemos en lo que ha 
quedado. César Antonio Molina 
opina que la lectura en pantalla 
no acabará con el libro impreso, 
"aunque éste se convierta en un 
objeto arqueológico"; también 
Borges escribió que el Paraíso 
debe ser una inmensa biblioteca, 
de papel, por supuesto. Se palpa 
el amor de los escritores por los 
libros  manifiesta en muchas de 
sus opiniones.

Una encuesta realizada el año 
pasado entre jóvenes británicos 
decía que el 62% de los chicos 
y chicas entre 16 y 24 años pre-
ferían el libro físico de papel 
frente al digital. Se asociaban las 
respuestas al valor emocional del 
libro: su olor, comparar secciones 
o ver lo que nos queda por leer, 
ser una obra de arte en sí mismo, 
querer conservar los libros que, 
una vez  leídos, pasan a formar 
parte de nuestra historia, etc. 

Nos encontramos también con  
los que lo rebaten y opinan a favor 
de la llegada del libro electrónico, 
como es el caso del mexicano 
Jorge Volpi, que asegura que éste 
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transformará todas las prácticas 
asociadas con la lectura y la 
transmisión del conocimiento, 
algo que dará "el mayor impulso 
a la democratización de la cultura 
de los tiempos modernos". Tam-
bién es un hecho que los niños 
de hoy se están convirtiendo en 
"nativos digitales", capaces de 
manejar una pantalla táctil antes 
de caminar. Son los cerebros acos-
tumbrados al papel los que notan 
el salto tecnológico. Se está inves-
tigando mucho sobre este debate 
y parece que la balanza que antes 
se inclinaba por el papel ahora lo 
hace hacia el digital.

Personalmente creo que la sen-
sación especial que transmite un 
texto impreso es más profunda 
que la de un libro digital. Me gus-
ta tocar los  libros, sentir su olor, 
pasar sus hojas; además, como 
fetiches, colecciono "marcapá-
ginas" que difícilmente podría 
emplear en un libro digital. Para 
Arturo Pérez Reverte el libro es 
búsqueda, localización, captura, 
adquisición, conservación, subra-
yado; es prestarlo al amigo, que 
pase a tus hijos, heredarlo de tus 
padres...

Esto no va reñido con pensar 
que las nuevas tecnologías pro-
porcionan un mayor bienestar 
social y material. Creo que hay 
una vida antes y después de "in-
ternet"; que millones de personas 
en todo el mundo, a través de 
internet, leen y escriben inter-
cambiándose ideas, sentimientos 

o información.
La lectura es un placer, ¿qué 

duda cabe? Una sensación de 
sentimientos compartidos, de 
emociones, que la sabiduría de 
una combinación de palabras ha 
ido creando. Aventuras, descu-
brimientos, memoria, etc.; todo 
cabe en ese paraíso que nos hace 
más inteligentes y más humanos. 
El medio utilizado habitual-
mente para la comunicación 
del pensamiento y de las ideas 
seguirá siendo la palabra escrita, 
y la lectura es la herramienta fun-
damental que permite descifrar 
los textos con independencia 
del contenido o del soporte en 
que se hayan materializado. En 
esta era digital y en este mundo 
cambiante, nuestro cerebro, 
como  siempre, logrará adaptarse 
a este nuevo reto. Lo penoso es 
darnos cuenta, conforme trans-
curre nuestra vida, de que no 
tendremos tiempo para leer todo 
lo valioso que se ha escrito.

 Si de verdad creemos que los 
libros ayudan a vivir, que en 
ellos está lo mejor y lo peor de la 
aventura  humana, lo que debe-
mos hacer es buscar con rigor y 
elegir o consumir lo que valga la 
pena; formarnos un pensamiento 
crítico y una opinión propia. En 
formato electrónico o e-book, o 
en libro de papel... eso es lo que 
menos importa.

  Paqui Limorti Aracil.




